
Ajuntament de Castelló de la Plana

ACTA  DE  LA  SESSIÓ  EXTRAORDINÀRIA   CELEBRADA  PEL  CONSELL  MUNICIPAL  DE
DISTRICTE MARÍTIM  EL DIADIA  27 D'OCTUBRE DE 2015

NÚM. i Classe de Sessió: 3/2015. Extraordinària 

Dia i hora: 27/10/2015 19:00h

ASSISTENTS:

PRESIDENT

D.  RAFAEL SIMO SANCHO PSOE

VICEPRESIDENTA

DÑA. ALICIA BRANCAL MAS Compromís

VOCALS 

Regidors

CRISTINA GABARDA ORTIN Ciudadadanos

Persones designades pels Grups Polítics Municipals. 

D. JUAN ANTONIO MORALES IBAÑEZ Grupo Político Municipal PSOE

D. VICENTE GUILLAMON TERRADO Grupo Político Municipal PP

Dª. MONTSE VIÑALS GUERRERO Grupo Político Municipal CSenM

D. LUIS LOPEZ HUETE Grupo Político Municipal Compromís

J. ANTONIO ZAMORA DE FRANCISCO Grupo Político Municipal Cudadanos

Veïns designats pels Grups Polítics Municipals. 

Dª. EVA FORES CASTELL Grupo Político Municipal CSenM

XAVI GALLEN TORAN Grupo Político Municipal PP

Veïns designats per la Tinença Alcaldia

D. LORENZO CUMBA DE LA ROSA Grupo Político Municipal Compromís

Dª. MARICARMEN RIBERA SORIANO Grupo Político Municipal PSOE

1



Representants de Asociacions de veïns. 

D. JOSE CARLOS MAS GARCIA AAVV MERIDIANO

D. PASCUAL MARTINEZ CARAVACA AAVV LA COLOMA-CAMI FONDO

D. CLEMENTE MIRO PONS AAVV EL PINAR

D. JORGE BEGUES LIROLA AAVV PLANA ENTRILLES

D. MANUEL FERRARA PORTOLES AAVV CAMI FONDO

Dª VICENTA PALAU CAMPOS AAVV EL FARO

Representants de les Asociacions Sectorials

D. ANDRES J. CARRILLO VALLS A. GRUP SCOUT

Dª ANTONIA MIRALLES CUMBA A.C. UNION MUSICAL DEL GRAO

Dª MARISA MIRALLES CUMBA A.C. CORAL POLIF. SANT PERE

Representants de les AMPA

Dª. ALBA BELTRAN MIR AMPA. CEIP LA MARINA

SECRETARI

D. ROMAN SIMO GOMEZ

NO ASSISTIXEN: D. ANTONIO PALOMARES UTRERA (AAVV MARJALERIA).

Orde del dia. 

1.-  Repetició de  la  votació  per  a  designar  els/les  representants  de  les
Associacions de Veïns per a formar part de la Junta de  Districte Marítim

2.- Informació del Tinent d'Alcalde als membres del Consell sobre el tema de les
dependències de Policia Local de la Tinència d'Alcaldia.

En La Sala d'Actes de la  Tinença Alcaldia del Grau de Castelló, sent les 19:00
del  dia  27 d'octubre de dos mil  quinze,  sota la presidència de l'Il·lm Senyor  Tinent
d'Alcalde,  El  senyor Rafael  Simó  Sancho,  es  reunixen  els  senyors  i  senyores  dalt
assenyalats a fi de celebrar sessió extraordinària del Consell Municipal de Districte
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Marítim , amb la meua assistència com a Secretari Delegat del Consell per a donar fe de
l'acte.

Comprovat el quòrum d'assistència per la Presidència, s'inicia la  sessió passant
a tractar els punts inclosos en l'orde del dia. 

1.-  REPETICIÓ  DE  LA  VOTACIÓ  PER  A  DESIGNAR  A  L@S
REPRESENTANTS  DE  LES  AA.VV.  PER  A  FORMAR  PART  DEL  DISTRICTE
MARÍTIM.

El Secretari va resumir als presents les causes, ja conegudes per la majoria, de
la nova votació. Els va informar de que en el Consell de Districte Extraordinari del passat
20 d'octubre, alguns membres van comentar que en la votació original realitzada en el
Consell Extraordinari Constitutiu del 29 de setembre s'havia comés una anomalia, ja que
s'havia triat com a representant de les AA.VV. en la Junta de Districte a una persona que
no  s'havia  personat  en  el  dit  Consell,  concretament  Vicenta  Palau,  representant  de
l'AA.VV. EL FARO, per la qual cosa no havia jurat el càrrec i no era membre de ple dret
del Consell de Districte, i per consegüent no podia ser elegible com a vocal de la Junta de
Districte. 

Constatada la certesa del fet per part del Secretari i del Sr. President del Consell
de  Districte,  es  va  comunicar  als  membres  del  Consell  que  s'informaria  del  fet  a  la
Secretaria General de l'Exmo. Aj. de Castelló perquè els orientaren sobre les mesures
que s'havien de prendre per a esmenar l'error.

Després  de  consultar  amb la  Secretaria  General,  es  decidix  que  es  deu  de
realitzar  una  nova  votació,  pel  fet  que  l'anterior  votació  està  viciada  per  l'error  ja
comentat, sent nul·la.  Així  es raona en l'informe jurídic emés pel Cap de les Negociat
Centrals i Actes de la Secretaria General de l'Ajuntament, de data 27 d'octubre de 2015,
en el qual, després d'enunciar els antecedent abans mencionats es conclou el següent: 

“Vist que la representant de l'Associació de Veïns del Faro, no tenia els requisits
per a ser designada membre de la Junta de Districte Marítim del Grau, al no haver pres
possessió com a membre del Consell Municipal de Districte Marítim del Grau, el 29 de
setembre de 2015. 

Vist que per error en les paperetes de la votació figura l'esmentada associació,
sense que una dels seus representants complira els requisits necessaris per a la seua
designació.

Vist que la representant de l'Associació de Veïns el Faro ha sigut designada com
a vocal de la Junta Municipal de Districtes del Grau, quedant la segona en la votació,
sense haver pres possessió prèviament com a membre del Consell de Districte. 

Cal  concloure  amb que la  representant  ha adquirit  una facultat,  no tenint  els
requisits per a la seua adquisició, sent per tant nul·la la seua votació. 

No  procediria  tampoc,  que  fóra  designada  la  següent  persona  representant
d'Associacions de Veïns votada, ja que en eixe cas no es compliria amb el que disposa
l'article 89. 3 del Reglament Orgànic de l'Ajuntament de Castelló de la Plana, segons el
qual  podran  exercir  el  seu  dret  de  vot  la  totalitat  dels  vocals  membres  del  Consell
Municipal de Districte, ja que el vot d'aquells vocals que hagueren triat a la representant
de l'Associació de Veïns el Faro, no es computaria per a l'elecció.
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En conseqüència i a la vista de l'anteriorment exposat, es proposa al Consell
Municipal de Districte Marítim del Grau de l'Ajuntament de Castelló de la Plana: 

Únic.- Retrotraure la votació dels representants d'Associacions de Veïns de la
Junta Municipal de Districte Marítim del Grau, realitzada en el Consell de Districte Marítim
del Grau de data 29 de setembre de 2015, al ser nul·la la designació de la representant
de l'Associació de Veïns el Faro per no complir amb els requisits essencials per a la seua
elecció i realitzar una nova votació per a designar als o les representants d'Associacions
de Veïns en l'esmentada Junta Municipal de Districte”.

Una vegada llegit l'informe jurídic i informat els membres del Consell, el President
pregunta als representants de les AA.VV. si hi ha algun que no vullga ser elegible com a
representant en la Junta de Districte, no oposant-se cap d'ells.  Després de proclamar el
President les candidatures, es procedix a realitzar la votació, votant tots els membres
excepte Andres Carrillo Valls (Grup Scout) i Lorenzo Cumba de la Rosa (Compromís) ja
que es van personar després d'haver finalitzat esta.

La votació va tirar els resultats següents:

1. AAVV EL PINAR  …............................. 15 Vots

2. AAVV EL FARO   …............................. 14 Vots

3. AAVV MERIDIANO…...........................   9 Vots

4. AAVV CAMI FONDO ............................. 7 Vots

5. AAVV PLANA ENTRILLES  …............... 6 Vots

6. AAVV LA COLOMA-CAMI FONDO …....5 Vots

7. AAVV MARJALERIA ….......................... 3 Vots

En funció de dites resultats les tres AAVV triades pel Consell de Districte, per a
formar part de la Junta de Districte van ser les següents:

1. AAVV EL PINAR

2. AAVV EL FARO

3. AAVV MERIDIANO

2.-   INFORMACIÓ DEL TINENT ALCALDE ALS MEMBRES DEL CONSELL
SOBRE EL TEMA DE LES DEPENDÈNCIES DE POLICIA LOCAL DE LA  TINENÇA
ALCALDIA DEL GRAU.

El  Sr. President va comunicar  als membres del Consell  que perquè tots els
dubtes sobre el tema quedaren aclarides, havia invitat al Cap de la Policia Local,  el Sr.
Carque, a fet de que els explicara amb la més claredat les raons per les quals s'havia
decidit  tancar,  en  un  futur  pròxim,   la  Tinença  d'Alcadía  durant  la  nit  i  els  caps  de
setmana.

El  Sr Carque, acompanyat de l'Intendent Cap de Proximitat, el  Sr. Milian i de
l'oficial Carceller, va presentar a este últim com el nou Oficial Tutor del Districte Marítim
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(ja  que explique  en la  posterior  dissertació)  i  va passar  a realitzar  una exposició  del
funcionament de la Policia Local, explicant les diferències entre proximitat i resposta, de
com gestionar i  aprofitar  al  màxim els recursos disponibles tenint  en compte que són
limitats i el perquè de les dites limitacions.

Va informar de que la decisió de tancar la  Tinença durant la nit i els caps de
setmana havia sigut  púramente tècnica i no política. Va explicar que per a tindre una
persona a les  nits,  els  365 dies  de l'any,  necessitava 6  persones per  a  cobrir  torns,
vacacions,  baixes...etc.  Va  comentar  que  mantindre  la  dita  situació  era  desaprofitar
recursos, ja que el policia que estava en les dependències no podia  abandonar-ho, i si
rebia alguna crida devia d'informar el 112 perquè avisara a la patrulla, amb la qual cosa,
en realitat es produïa un retard en la resposta policial, ja que amb el nou sistema, al cridar
a l'intèrfon de la Tinença, es connectarà directament amb centraleta, guanyant-se així un
temps preciós.

Va informar els membres que l'estalvi de recursos, és a dir, de personal, que
suposava el  tancar  la  Tinença (es necessitaven  només 2 persones en compte de 6)
permetria que haguera una patrulla dedicada exclusivament al Districte Marítim, amb la
qual cosa no es perdia un lloc, sinó  que es guanyaven diversos. Va concloure que en el
moment que la Tinença estiguera dotada amb els mitjans tècnics i tecnològics necessaris,
es procediria a la  posada en marxa del nou sistema.

Va aprofitar la seua presència per a informar a més als presents del nou sistema
de funcionament que es vol implantar en la Policia Local, amb l'ajuda de la Càtedra de
Criminologia de la UJI. Va continuar el Sr. Carque dient que el dit sistema necessitava de
la col·laboració i implicació dels veïns, explicant que en cada Junta de Districte s'anava a
triar  un  Comité  de  Seguretat  que  estaria  en  contacte  directe  amb l'Oficial  Tutor  del
Districte, en este cas el Sr. Carceller, amb la intenció de saber en cada Districte, i inclús
en cada una de les seues zones, la diferent problemàtica existent a fi de poder reubicar
els  recursos  disponibles  per  a  cobrir  millor  les  necessitats  de  cada  un  i  millorar  la
resposta policial i la percepció que del treball policial tenen els ciutadans.

Finalitzada la seua dissertació el  Sr. Carque va contestar a les preguntes dels
presents.

La  Sra. Marisa Miralles va dir que el que a ella li  interessava era saber com
funcionaria  en el Districte Marítim, responent el Sr. Carque que en cada lloc funcionaria
de manera distinta depenent dels indicadors que es detectaren o els transmeteren els
veïns.

El Sr. Ferrara va preguntar que actuacions es realitzarien en Marjalería.

El Sr. Carque va contestar que es decidiria després de debatre's en el Comité de
Seguretat del Districte.

La Sra. Marisa Miralles va preguntar si en cas de tindre problemes cal cridar al
112, al 092 o a la Tinença d'Alcadía.

El  Sr. Carceller i el  Sr. Carque li van informar que fa anys que les crides a la
Tinència d'Alcaldia es desvien al 112 que és l'establit per llei, encara que la Policia Local
de moment manté també el 092.

El Sr. Guillamón va demanar que se li aclarira si el tancament de la Tinença es
produiria tant a l'hivern com a l'estiu, a  la qual cosa el  Sr. Carque li va respondre que
dependria de les necessitats del servici, i que en principi el tancament estava pensat per
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a  hivern  (excepte  alguna  celebració  especial  en  què  es  considerara  que  havia  de
romandre oberta), i que l'horari d'estiu es decidiria després de consultar amb el Comité de
Seguretat.  Es  tractava  de  fer  una  planificació  responsable  tenint  en  compte  les
necessitats  concretes i  els recursos disponibles.  Que si  es considerava que havia de
romandre oberta  durant  mes temps,  foren les   00:00h,  les  02:00h o les  04:00h,  així
romandria.

El Sr. Lopez Huete va apuntar que en el Grau es tenia la sensació que la Policia
Local tardava molt a respondre als avisos. Que, d'altra banda, vist allò que s'ha explicat
pel Sr.  Carque, li  pareixia una decisió raonada el  tancament de la  Tinença, però que
l'haver-hi un policia allí a la nit, encara que realment no fóra efectiu, donava una sensació
de seguretat, almenys psicològica.

El  Sr. Cumba va comentar que potser el problema era de comunicació amb la
ciutadania o de publicitación insuficient, referint-se que el veí del Grau era desconeixedor
de que la crida a la Tinença no era un contacte directe (tal com tenia la sensació) si no tot
al contrari.

El Sr. President va coincidir en que la falta de comunicació provoca inseguretat,
i que per això justament havia volgut que fóra el Sr. Carque en persona qui els explicara
les causes del tancament de la Tinença, i que veren que era una decisió raonada i presa
pels tècnics i no pels polítics.

El Sr. Carque va dir que el compromís era que la patrulla que es guanyava amb
el tancament de les dependències, estiguera exclusivament en el Districte Marítim i els
veïns ho perceberen, augmentant la sensació de seguretat. Va sol·licitar als presents que
confiaren en ell, no ja només com a persona sinó com a professional de seguretat amb
més de 30 anys d'experiència.

El  Sr. Guillamón va comentar que li preocupava el tancament a l'estiu, perquè
els turistes, acudien a la  Tinença no sols per temes de seguretat, sinó per a sol·licitar
qualsevol tipus d'informació: direccions, esdeveniments..etc.

El  Sr.  President va  comentar  que  una  vegada  estiguera  l'edifici  dotat  dels
mitjans tècnics i de seguretat necessaris, es podia considerar que romanguera obert en
un  horari  determinat  sense  que  el  personal  que  realitzara  l'atenció  ciutadana  fóra
necessàriament de la Policia Local.

El  Sr. Valls va comentar que en el tema de seguretat, no li quedaven dubtes
després d'allò que s'ha explicat pel  Sr. Carque de que era una decisió encertada, però
que en el funcionament del dia a dia, quan es necessitara accedir a l'edifici per altres
causes,  (realitzar una reparació d'urgència,  accés del personal  de neteja, etc.)  sí  que
podia ser problemàtic.

El  Sr.  Carque i  el  Sr.  President van respondre que els  dits  temes s'havien
contemplat i existien ja solucions previstes per a ells.

La Sra. Marisa Miralles va preguntar si el 112 no es col·lapsaria de crides si era
l'únic telèfon de contacte amb la Policia.

El  Sr.  Carque va  contestar  que això  no succeiria,  però  que a  més,  la  seua
intenció era mantindre el 092 perquè en un futur fora un telèfon de contacte del ciutadà
amb la Policia Local per a temes que no foren emergències.

El Sr. Ferrara va comentar que en la Marjalería la patrulla només patrullava pels
camins principals, i que no ho feia pels atrevits pel fet que la majoria eren excessivament
estrets o no tenien eixida, i va suggerir si no podien realitzar el servici amb bicicleta.

El Sr. Carque  va contestar que ho consideraria.
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La Sra. Gabarda i el Sr. Begues van comentar que la majoria dels delictes en la
zona de Marjalería es cometien a la nit, i que potser es podria llevar la patrulla del matí i
que patrullaren de nit.

El Sr. Carque va respondre que es podia estudiar el tema.

El  Sr. Lopez Huete va comentar que calia animar a la gent perquè expressara
les seues queixes per escrit perquè quedara constància dels problemes a abordar, ja que
la ciutadania esta poc acostumada a això.

El Sr. Carque es va despedir, sol·licitant la col·laboració i implicació de la Junta
de Districte perquè entre tots, veïns i policies,  la Policia Local poguera ser no sols més
eficaços sinó també més eficient en la resposta i Resolució de conflictes.

I sent les 21:40h de la data indicada en l'encapçalament, per no haver-hi més
assumptes que tractar, el senyor President alça la sessió, de tot això, com a Secretari En
done fe i, perquè conste, alce la present acta que firme  junt amb el Sr. President del
Consell Municipal de Districte

El Secretari del Consell de Districte               El President del Consell de Districte

D. Román Simó Gómez                                      D. Rafael Simó Sancho
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